

Breizh

ARABIAN HORSE SHOW

Lamballe
July 23rd & 24th
2011

Le Cheval Arabe dans toute sa splendeur

The Pure bred Arabian horse in all its magnificence

text by: Aca Breizh Team

photos by: MonZen TZEN

Pour la troisième année consécutive, le Breizh Arabian Horse Show se déroulait au sein des magnifiques structures du Haras National de Lamballe (22).

Cette année, le concours passait au niveau International C ECAHO, tout en conservant son concours Régional D.

L'équipe de l'ACA Breizh est dynamique, passionnée et tournée vers la nouvelle politique de l'ACA France qui souhaite voir se développer des concours alliant Sport et Show.

Cette jeune association, a su faire de ce concours un rendez-vous de passionnés du cheval Arabe dans toute sa polyvalence. Ainsi, des épreuves montées étaient organisées tout au long du week-end : CSO, Ridden Classes, Reprise Libre en Musique.

Le concours Régional était jugé par les trois juges Internationaux, Mme Claudia Darius (DE), M. Fausto Scanzi (IT) et M. Marc Veray (Fr), sous le contrôle de M. Gijs Eggink (BE), Commissaire Disciplinaire.

Ainsi, pour les juniors Femelles, Avalon Shea, baie, née en 2010 (Avalon Tschaddar x Ishal Kaliko) est Médaille d'Or, suivie de Mandalay (2010 par Ecaho x Mandolinn) et EA Suleah (2008 par Ashhal El Chamsin x EA Shanuka) est Médaille de Bronze.

Pour le championnat Junior Mâles, c'est Harmattan Virtuoz (QR Marc x Hamy de Gargassan) qui remporte l'Or, les médailles d'Argent et de Bronze reviennent à Djelal Aslal (Shamilah Nadjah x Oziera Dienoutchka) et Nabucco Hasmilah (Nirvana Christal x Shamilah Manureva), nés tous deux en Bretagne, chez Aslal Arabians et Hasmilah Arabians. Les classes des Seniors ne comptaient cette année, qu'un cheval par catégorie, cependant de qualité.

Ainsi, c'est Avalon Mehdea (Ekla de Gargassan x Maranta HT), appartenant à Volgarian Arabian qui représentait les Senior Femelles et Epicentrum (Ekstern x Escalona) pour les Senior Mâles, étalon, né chez SK Michalow Stud et appartenant à Mathieu Harrouët, qui participait, le lendemain, à la Ridden Class Mâle.

For the third year in a row, the Breizh Arabian Horse Show took place within the marvellous structures of the National Stud of Lamballe (France). This year, the contest evolved to an ECAHO C-Int. Level while keeping its D-Regional show.

The ACA Breizh team is dynamic, passionate, and oriented towards the new policy of ACA France, wishing to develop shows which would bring together Sport and In-Hand Show. This young association managed to turn the show into a versatile meeting of Pure bred lovers. Ridden tests were therefore organized all over the week end : Show jumping, Ridden Classes, Freestyle to Music.

The D-Reg. Show was held on the morning of July 23rd and was judged by 3 international judges : Mrs Claudia Darius (DE), Mr Fausto Scanzi (IT), and Mr Marc Velay (Fr), all submitted to the checking of the disciplinary commissioner Gijs Eggink (BE)

The morning was concluded by a Show Jumping event during which three young riders demonstrated their talent in this discipline. Haizé Dubosq did very well on the 1.05m parcours with Hyalah Nadjah (Shamilah Nadjah x Alanudd Bint Padrons). Nawell Chapelain de la Villeguerin won the first place for the 0.85m parcours with Sahel Chama (El Vgaret'Chtio x Chelma) and Kelly-Anne Guégan the second place with Oliwa Sovake (Wezyr x Wladza), bred and owned by Arabian Sovake. Two young Bretons already present on the FFE (French Federation of horse riding) circuit.

International Junior Classes of very good quality

The Saturday afternoon was full of promise with the Male and Female one-year-old classes.

Ten magnificent fillies put themselves in the limelight under the fascinated gaze of numerous spectators. It was

Dressage RLM


Gold
SIHAB IBN SHAHNAN

(MERANTI SHAHNAN x ES TARIIFA)

HARAS D'OZ


Silver: HYALAH NADJAH

(SHAMILAH NADJAH x ALANUDD BINT PADRONS)

Vincent EICHE


Bronze: VADRONN DES AUBUS

(SHAMILAH VASSILI x LAREVA)

PINCHINAT - BOURGADE - HARAS DE DJOONAM

La matinée, s'achevait par un concours de CSO où trois jeunes cavalières ont montré tout leur talent pour cette discipline. Haizé Dubosq avec Hyalah Nadjah (Shamalah Nadjah x Alanudd Bint Padrons), réalisait un très beau parcours à 1m05. Nawell Chapelain de la Villeguerin termine première du CSO 0.85 m, avec Sahel Chama (El Vgaret'Chtio x Chelma) et Kelly-Anne Guégan, deuxième, avec Oliwa Sovake (Wezr x Wladza) née et appartenant à Arabian Sovake. Deux jeunes bretonnes déjà très présentes sur le circuit FFE.

Des classes juniors de l'International de très bonne qualité

L'après-midi du samedi, s'annonçait prometteuse avec les classes juniors Femelles et Mâles de 1 an.

Dix magnifiques pouliches ont fait leur show sous le regard émerveillé des spectateurs venus nombreux.

C'est Kinshasa JA (Eden C x Nusaibah), superbe pouliche alezane, née chez Laure Severin et appartenant à Mmes

Kinshasa JA (Eden C x Nusaibah), a beautiful chestnut filly bred by Laure Severin and owned by Mrs Maffres and Mrs Chabert, who won the first place of her class with a total of 278pts. Ainhua Miss Biarritz (Wh Justice x Ainhua Mistenflute), bred and owned by the Ainhua Stud, had second place of her class with a total of 272pts.

A class of very high quality and fillies, for most of them, promised to a brilliant Show career.

The one-year-old Male class, under a glorious sun, offered a lovely show. Priam de Djoon (Abha Qatar x Psymphonie) ended first of his class with 271.5pts, followed by Gaylor de Djoon (MF Aryan El Thessa x Moonlight de Djoon) with 271pts.

The Foals Male and Female Championships put forward the work of breeders from the West of France such as Hasmilah Arabians, Lutetia Arabians, Volgarian, Al Hevan Arabians. And Merveille Arabians.



GOLD: KARWEN D'OLISUN
(MB CAPRITZIOO X AASA SHAH MAHBOUBA)



BRONZE: EPICENTRUM



SILVER: HYALAH NADJAH

Ridden Class - Females



SILVER: NOOR DU GREOU



BRONZE: SAHEL SHAMA



GOLD: SIHAB IBN SHAHNNAN
(MERANTI SHAHNNAN X ES TARIIFA)

Ridden Class - Males

Maffre et Chabert qui termine première de sa classe, avec un total de 278 pts.

Ainhua Miss Biarritz (Wh Justice x Ainhua Mistenflute), née et propriété du Haras d'Ainhua, est seconde de classe, avec 272 pts. Une classe d'une très grande qualité et des pouliches, pour la plupart, promises à une belle carrière en show.

La classe des mâles de 1 an, sous un soleil radieux, a offert un joli spectacle.

Priam de Djoon (Abha Qatar x Psymphonie), termine premier de sa classe, avec 271.5 pts, suivi par Gaylor de Djoon (MF Aryan El Thessa x Moonlight de Djoon), avec 271 pts.

Les Championnats Foals Mâles et Femelles ont mis en avant le travail d'éleveurs de l'Ouest comme Hasmilah Arabians, Lutetia Arabians, Volgarian, Al Hevan Arabians. Et aussi de passionnées comme Mmes Maffre et Chabert, Merveille Arabians.

La journée s'achève sous le grand manège, entièrement restauré, et offrant une architecture unique pour une ambiance chaleureuse.

This day ended in the big indoor arena which has been completely restored and offers a unique architecture and a welcoming atmosphere. ACA Breizh offered a cocktail to the participants enlivened by a Liberty Class, a Kür, and a presentation of Breton horses under saddle. A great number of spectators who came to support and encourage the participants of the Liberty Class filled the privileged seats as well as the terraces of the show arena.

The Kür, judged by Jocelyne Blanchard, a Dressage FFE judge, was a moment of calmness and emotion. Cécile Forest won the first place with Sihab Ibn Shannan (Meranti Shannan x ES Tariifa), Haizé Duboscq the second place with Hyalah Nadjah (Shamilah Nadjah x Alanudd Bint Padrons), and Rozenn Caïric the third place with Vadronn des Aubus (Shamilah Vassili x Lareva).

The evening was concluded by the traditional and convivial breeders' dinner held in the "hippomobile" room. Mr Luchez, president of the French Arabian Horse

Foals - Females



Gold: ELWANDA

(DA VINCI FM x ELWINGA)
LUTETIA ARABIANS

Silver: KISS ME

(SHANGAI EA x LYRIS DE LAFON)
Patricia MAFFRE / Véronique CHABERT



Silver: VA MITIDJA

(IM BAYARD CATHARE x AVALON MEHDEA)
VOLGARABIAN

Gold: HASMILAH YASHA

(SHANGAI EA x PERFECT ALONG BAY)
Christian TEYSSIER



Foals - Males

L'ACA Breizh offrait aux participants un Cocktail équestre, animé par une classe Liberté, Une Reprise Libre en Musique et une démonstration de chevaux Bretons sous la selle.

Un public nombreux remplissait les loges et gradins du manège, venus soutenir et encourager les participants de la classe liberté.

La reprise Libre en Musique, jugée par Jocelyne Blanchard, juge FFE de dressage, fut un moment de calme et d'émotion.

Cécile Forest et Sihab Ibn Shannan (Meranti Shannan x ES Tariifa) terminent premiers, Haizé Dubosq et Hyalah Nadjah (Shamilah Nadjah x Alanudd Bint Padrons), seconds et Rozenn Caïric et Vadronn des Aubus (Shamilah Vassili x Lareva), troisièmes.

La soirée s'achève par le traditionnel et convivial dîner des éleveurs, servis dans la salle hippomobile.

M. Robert Luchez et son épouse avait fait le déplacement et ont pu apprécier le cadre majestueux du Haras.

Les classes se poursuivaient le lendemain matin, avec les

association who had made the journey to Lamballe, could also appreciate the majestic setting of the Stud.

The classes went on the following day, in the morning, with the 2 and 3-year-old fillies. For the two-year-old fillies, Ainhua Miss Justice (WH Justice x Ainhua Mistenflute) bred and owned by Haras Ainhua won the first place and MZ Oziera Nawell (Shamilah Nadjah x Tanganyka) bred and owned by MonZen and Oziera Arabians the second place.

Nawal Chah Name (Bolero Em x SDP Leomagique), bred by Michel Gouzy and owned by the Royal Cavalry of Oman, got the first place of the three-year-old class, followed by Joseph's Fadilah (Edin x Bess Fantasy) at the second place and owned by Lutetia Arabians.

The two and three-year-old colts class offered the nice first place to Ainhua Nureyev (WH Justice x Ainhua Alicea), born at the Ainhua Stud and owned by Mr Perrin.



GOLD: KINSHASA JA
(EDEN C X NUSAIBAH)



BRONZE: HARMATTAN VIRTUOZ



SILVER: AINHOA NUREYEV



SILVER: NAWAL CHAH NAME



AINHOA MISS JUSTICE



GOLD: PRIAM DE DJOON
(ABHA QATAR X PSYMPHONIE)

Junior Males

poulaches de 2 & 3 ans. Pour les poulaches de 2 ans, Ainhoa Miss Justice (WH Justice x Ainhoa Mistenflute) née et appartenant au Haras d'Ainhoa, est 1ère et MZ Oziera Nawel (Shamilah Nadjah x Tanganyka), née et appartenant à MonZen TZEN et Oziera Arabians finie seconde de classe.

Nawal Chah Name (Bolero EM x SDP Leomagique), née chez Michel Gouzy et propriété de la Royal Cavalry of Oman, est première des poulaches de 3 ans, suivi par Joseph's Fadilah (Edin x Bess Fantasy), propriété de Lutetia Arabians.

La classe des mâles 2 & 3 ans, offrait une belle place à Ainhoa Nureyev (WH Justice x Ainhoa Alicea), né au Haras d'Ainhoa et propriété de M. Perrin. Harmattan Virtuoz (QR Marc x Hamy de Gargassan), est second de classe.

La classe poulinières suitées fut un moment particulièrement apprécié du public.

Elwinga (HS Pirandelo x Elkaja), propriété de Lutetia Arabians est première de sa classe. A égalité avec Shah Velaaya (Estashan Ibn Estopa x Vereia), née et propriété de Shah Arabians. Elles seront départagées sur la note de Type.

Harmattan Virtuoz (QR Marc x Hamy de Gargassan) was second of the class.

The Mares followed their foal Class was a moment exceptionally appreciated by the spectators.

Elwinga (HS Pirandelo x Elkaja), owned by Lutetia Arabians, won the first place of her class. As she was tied with Shah Velaaya (Estashan Ibn Estopa x Vereia), bred and owned by Shah Arabians, the decision between the two mares was made with the the mark given for the type because they were equal in point.

The 4-year-old and over Female Class brought together four beautiful mares. Aba Psynnamon (Psynergy x Sibiria), owned by the Royal Cavalry of Oman, was first of her class with a total of 280.5pts. Elmina de Kerolin (Soho Carol x Eden's Extsaja), bred and owned by Mrs Catherine Leborgne, won the second place.

To end this part of the day, the 4-6 years Male caught the attention of all. As no horse was participating in the 7



Senior Females

Best in show
Gold

ABA PSYNNAMON

(PSYNERGY x SIBIRIA)

ROYAL CAVALRY OMAN



Silver: ELVINGA

(HS PIRANDELO x ELKCJA)

LUTETIA ARABIANS



Bronze: ELMINA DE KEROLIN

(SOHO CAROL X ET EDEN'S EXTASJA)

CATHERINE LEBORGNE

La Classe des Femelles 4 ans et plus, regroupaient quatre très belles juments. Aba Psynnamon (Psynergy x sibiria), appartenant à la Royal Cavalry of Oman, est première de classe, avec 280.5 pts. Elmina de Kerolin (Soho Carol x Eden's Extsaja), née et propriété de Mme Catherine Leborgne, est seconde.

Pour clôturer cette matinée, la classe des étalons 4 – 6 ans a retenu toutes les attentions. N'ayant pas eu d'inscrits en 7 ans et plus, le classement restera le même pour les Championnats.

De magnifiques Classes Montées, jugées par Sophie LEDU, juge officielle de Ridden Class.

Les juments et hongres ouvraient ce concours de Ridden Class, avec 4 couples. La médaille d'Or revient à un très joli couple, Oriane Lloveras et Karwen d'Olisun (MB Capritzioo x Aasa Shah Mabhouba). A la deuxième place, Elsa Marchenay, sous les couleurs de Lutetia Arabians, montait

years and over Class, the ranking remained the same for the championships.

Splendid Ridden Classes, judged by official judge Sophie Ledu.

This Ridden Class event was opened by the mares and geldings, with 4 couples. The gold medal was given to a very pretty couple, Oriane Lloveras and Karwen d'Olisun (MB Capritzioo x Aasa Shah Mabhouba). The second place was given to Elsa Marchenay, who rode Noor Du Gréou (WH Justice x Gazelia du Gréou) under the colours of Lutetia Arabians. A lovely mare put under saddle only a few weeks before the contest.

Nawell Chapelain de la Villeguerin and Sahel Shama, winner of the 0.85m Show Jumping event, took the third place.

The Stallion Ridden Class was quite spectacular and of great quality. Five couples fought for the first places.



Senior Males

Gold
ABBAR

(WH JUSTICE x LADY SORREL)
ROYAL CAVALRY OMAN



Silver: SHAOLIN DE NEDJAIA

(MYSTIC IMAGE x A. KRYSTAL)
TEYSSIER CHRISTELE - HASMILAH ARABIANS

Bronze: SHAH ADEL

(WH JUSTICE x ASTARA)
AMIR ALI SARDAR

Noor Du Gréou (WH Justice x Gazelia du Gréou), une très belle jument, mise sous la selle depuis seulement quelques semaines.

C'est Nawel Chapelain de la Villeguerin et Sahel Shama, vainqueur du CSO 0.85 m, qui prennent la troisième place. La Ridden Class des étalons fut très spectaculaire et qualiteuse. Cinq couples se sont disputés les premières places. Cécile Forest et Sihab Ibn Shannan (Meranti Shannan x ES Tariifa) sont médaillé d'Or, Haizé Dubosq et Hyalah Nadjah (Shamilh Nadjah x Alanudd Bint Padrons), reçoivent la Médaille d'argent et Mathieu Harrouët et Epicentrum (Ekstern x Escalona), le Bronze.

Des Championnats dans une ambiance survoltée!

C'est sous le grand manège que se déroulait les Championnats. Les loges, gradins étaient pleins d'un public conquis par le charme et la fougue de nos Pur Sang Arabes.

Cécile Forest and Sihab Ibn Shannan (Meranti Shannan x ES Tariifa) won the gold medal, Haizé Dubosq and Hyalah Nadjah (Shamilh Nadjah x Alanudd Bint Padrons) were given the silver medal, and Mathieu Harrouët and Epicentrum (Ekstern x Escalona) the bronze medal.

A highly charged atmosphere for the Championships

The championships took place in the big indoor arena. The seats and terraces were filled with spectators conquered by the charm and fire of our Pure bred Arabians. The show arena received 600 people for this afternoon dedicated to the Ridden Classes and the ECAHO C-Int. Championships of the Breizh Arabian Horse Show.

For the Junior Female class, Kinshasa JA won the gold medal, followed by Nawal Chah Name with the silver medal and Ainhua Miss justice with the bronze medal.

Le manège a accueilli 600 personnes pour cette après-midi dédiée aux Ridden Classes et aux Championnats du Concours International C du Breizh Arabian Horse Show.

Pour les Junior Femelles, c'est Kinshasa JA qui remporte l'Or, suivie de Nawal Chah Name pour l'Argent et la médaille de Bronze est attribuée à Ainhoa Miss Justice.

Dans la catégorie des Junior Mâles, l'Or revient à Priam de Djoon, l'Argent à Ainhoa Nureyev et le Bronze à Harmattan Virtuoz.

Dans la catégorie Senior Femelles, Aba Psynnamon est Médaille d'Or, Elvinga est Médaille d'Argent et Elmina de Kerolin remporte la Médaille de Bronze.

Pour le dernier Championnat, très attendu, celui des Senior Mâles, c'est Abbar qui gagne la Médaille d'Or, tandis que Shaolin de Nedjaia remporte l'Argent et Shah Adel, le Bronze.

Les Trophées Spéciaux sont remis à l'issu des Championnats. Le Trophée Best In Show, sponsorisé par EQUUS ARABIANS, revient à ABA PSYNNAMON pour les femelles et à ABBAR pour les Mâles, tous deux appartenant à la Royal Cavalry of Oman.

Le Trophée de la Plus Belle Tête, remis par LUTETIA ARABIANS, revient à NAWAL CHAH NAME, propriété de la Royal Cavalry of Oman.

Le Trophée des Plus Belles Allures, remis par la ROYAL CAVALRY OF OMAN, est remporté par RASWAN DE GARGASSAN, né et appartenant au Haras de Gargassan.

Enfin le Trophée Espoir, est remis par SHAH ARABIANS, au meilleur cheval né en Bretagne, de moins de 3 ans. C'est DJELAL ASLAL, né et propriété d'ASLAL ARABIANS qui remporte le Trophée.

Le Breizh Arabian Horse Show comptera, certainement, parmi les rendez-vous importants en 2012, en France. Organisation, infrastructures, prix des engagements, cadre, qualité de l'accueil sont les atouts principaux de ce concours.

Toute l'équipe de l'ACA Breizh remercie les participants, les visiteurs, la Ville de Lamballe, Jeanne Saint-Chéron, les sponsors et particulièrement la Royal Cavalry Of Oman, Equus Arabians, Shah Arabians, Lutetia Arabians, Kalliste Arabians, Hasmilah Arabians, Vatala Arabians, Harmattan Arabians, Laurence of Arabians, Equitechnic, la Sellerie Faras et Tebessa Arabia qui offre une saillie de Finn El Luval aux deux meilleures juments seniors.

L'ACA BREIZH vous donne rendez-vous en 2012.

Within the Junior Male category, the gold medal was given to Priam de Djoon, the silver medal to Ainhoa Nureyev, and the bronze to Harmattan Virtuoz.

For the Senior Female category, Aba Psynnamon won the gold medal, Elvinga went for the silver medal, and Elmina de Kerolin for the bronze one.

Concerning the last, long-awaited championship, the Senior Male Championship, Abbar won the gold medal while Shaolin de Nedjaia went for the silver and Shah Adel for the bronze.

The special trophies were presented at the end of the championships. The "Best in Show" Trophy, sponsored by EQUUS ARABIANS, was given to ABA PSYNNAMON for the females and to ABBAR for the males, both owned by the Royal Cavalry of Oman.

The "Best Head" Trophy, presented by Lutetia Arabians, belongs to NAWAL CHAH NAME, owned by the Royal Cavalry of Oman.

The "Best Movement" Trophy, given by the Royal Cavalry of Oman, was won by RASWAN DE GARGASSAN, bred and owned by the Haras de Gargassan.

Finally, the "Espoir" Trophy was given by Shah Arabians to the best horse under 3 years old and bred in Brittany. This Trophy belongs to DJELAL ASLAL, bred and owned by ASLAL ARABIANS.

The Breizh Arabian Horse Show will certainly count among the most important meetings of 2012 in France. The organization, facilities, inscription fees, setting, and quality of reception are the main assets of this show.

The whole team of ACA Breizh wishes to thank all the participants, the spectators, the City of Lamballe, Jeanne Saint-Chéron, the sponsors, and more particularly the Royal Cavalry of Oman, Equus Arabians, Shah Arabians, Lutetia Arabians, Kalliste Arabians, Hasmilah Arabians, Vatala Arabians, Harmattan Arabians, Laurence of Arabians, Equitechnic, and the Faras and Tebessa Arabia saddlery which offered a covering by Finn El Luval to the two best senior females.

The ACA Breizh Team hopes to meet you again in 2012.